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V utorok 18. januára pripravili v považskobystrickej Strednej od-
bornej škole strojníckej podujatie, určené pre žiakov deviatych 
ročníkov základných škôl. Tí mali možnosť nazrieť do miestnych 
firiem, ktoré sú zapojené do systému duálneho vzdelávania. Via-
cerí z nich si tak boli pozrieť priestory svojich potenciálnych za-
mestnávateľov. 

BUDÚCI STREDOŠKOLÁCI NAVŠTÍVILI
ZAMESTNÁVATEĽOV ZAPOJENÝCH
DO SYSTÉMU DUÁLNEHO VZDELÁVANIA

Príležitosť vybrať sa so svojimi 
učiteľmi či výchovnými poradca-
mi na jedinečnú exkurziu využilo 
takmer stotridsať žiakov zo štr-
nástich základných škôl. – Hlav-
nou myšlienkou celej akcie je 
priblížiť deviatakom možnosti 
štúdia v našej škole. Zapojili sa 
aj zamestnávatelia, ktorí s nami 
spolupracujú v systéme duálne-
ho vzdelávania. Tí prezentovali 
svoje závody, podniky či výrobné 
haly, aby oslovili žiakov, ktorí sa 
môžu stať našimi absolventmi, 
pripravenými priamo pre ich pre-
vádzky, - priblížil riaditeľ Strednej 
odbornej školy strojníckej Peter 
Tamaši. 

DRUHÝ ROČNÍK
Prínosná exkurzia pre deviatakov 
sa uskutočnila už po druhýkrát. 
– Naša prvotná myšlienka sa 
osvedčila a veľmi sa tešíme náv-
števe žiakov aj tento rok. Naplniť 
tri autobusy a celé to zorganizo-
vať logisticky je veľmi náročné, 
no stálo to za to. Niektorí z nich 
sa prišli len pozrieť, ako vyzerá 
činnosť daného odboru. Z minu-
loročnej skúsenosti však môže-
me povedať, že dvadsať až dvad-
saťpäť percent z tých, ktorí sa 
exkurzie zúčastnili, sa rozhodlo 
študovať v našej škole, - skonšta-
toval riadite. 
Žiaci, ktorí si v týchto dňoch vy-
berajú svoje budúce povolanie, 
navštívili dvanásť zamestnávate-
ľov v našom regióne. Získali tak 
cenné informácie a nové skú-
senosti, ktoré im môžu pomôcť 
pri výbere strednej školy. – Už 
od piateho ročníka s deťmi rôz-
ne aktivity ohľadom kariérneho 

poradenstva, no nie všetky sú 
rozhodnuté. Preto využívame aj 
možnosti osobnej návštevy, pre-
tože je iné, keď sa o tejto téme 
rozprávame a keď môžu proces 
vidieť na vlastné oči. Ja ako vý-
chovná poradkyňa hodnotím toto 
podujatie veľmi pozitívne a mys-
lím, že sa páčilo aj našim žiakom, 
- prezradila Monika Chalmovská, 
učiteľka zo Základnej školy Slo-
venských partizánov. 

POCHVAĽUJÚ SI
AJ ZAMESTNÁVATELIA

Stretnutie so žiakmi zhodnotili 
pozitívne aj samotní zamestná-
vatelia. – Je dôležité, aby videli, 
čím sa môžu v budúcnosti zao-
berať. Máme príležitosť ukázať 
im, že „strojarina“ je celkom iná 
ako kedysi. Vo výrobe videli plnú 
automatizáciu určitých výrobkov 
a zároveň produkty, na ktorých 
môžu neskôr u nás pracovať, - 
zhodnotil konateľ firmy zapojenej 
do duálneho vzdelávania školy 
Patrik Lišaník, ktorý ocenil aj prí-
nos duálneho vzdelávania. – Ten-
to systém je výhodný v tom, že 
študenti sa vzdelávajú práve pre 
nás. Zaučíme si ich na naše stroje 
a technológie. Ak sa neskôr roz-
hodnú pracovať v našej firme, sú 
pripravení a zároveň môžu začať 
na vyššej pozícii, ako keby prišli 
z externého prostredia. Spoluprá-
ca so strednou odbornou školou 
strojníckou je na výbornej úrovni 
a ja verím, že toto je správna ces-
ta do budúcnosti, - dodal na záver 
P. Lišaník. 

D. Šípková

Uplynulý týždeň sa v priestoroch strednej zdravotníckej školy ko-
nala nezvyčajná, no mimoriadne prínosná beseda. Študenti aj pe-
dagógovia sa dozvedeli viac o zaujímavom projekte, do ktorého sa 
so svojou triednou učiteľkou pustili študentky 4.A. V tomto škol-
skom roku podporujú dievčatko z Afriky, ktoré si na diaľku adopto-
vali. Touto aktivitou by rady inšpirovali aj ostatných mladých ľudí.

SVOJIM SPOLUŽIAKOM PREDSTAVILI ŽIVOT 
ADOPTOVANÉHO DIEVČATKA Z AFRIKY

Myšlienka adopcie na diaľku skrs-
la v hlave učiteľke Martine Pai-
šovej. – Driemalo to vo mne už 
dlhšie, ale keď sa vrátim na za-
čiatok školského roka, vtedy sme 
sa na triednickej hodine rozprávali 
s dievčatami o medziľudských 
vzťahoch a hodnotách. Oslovila 
som ich, či by nechceli byť v rámci 
utuženia kolektívu za niečo zod-
povedné. Vysvetlila som im myš-
lienku adopcie na diaľku, ktorá ich 
veľmi nadchla, - priblížila na úvod. 
Slovo dalo slovo a do „zdravoťác-
kej rodiny“ onedlho pribudla malá 
Enerike. – Je to sedemročné diev-
čatko z Ugandy, ktoré sme si ako 
trieda adoptovali. Prispievame 
jej na stravu, zdravotnú starostli-
vosť a vzdelanie, pretože jej situ-
ácia je veľmi náročná. Žije sama 
s babičkou a tromi súrodencami. 
Jej mama zomrela a otec rodi-
nu opustil. Preto sme sa rozhodli 
pomáhať jej na diaľku, aby mala 
lepší život, - prezradila študentka 
Adriana Snováková. 

TRIEDA SA RAZOM ZOMKLA
Výber Enerike z Ugandy bol jed-
noznačný. – Keďže sme dievčen-
ský kolektív, chceli sme podporiť 
dievčatko. Najskôr sme si hľadali 
rôzne informácie o tejto téme. Zis-
tili sme, že v Ugande je veľká chu-
doba a mnoho ľudí je HIV pozitív-
nych. Hneď sme vedeli, že práve 
Uganda bude to miesto, ktoré 
si vyberieme, - doplnila Kristína 
Mončeková. 
Maturantky sa pri realizácii spo-
ločného projektu nadchli a spo-
ločne so svojou triednou učiteľkou 
sa rozhodli posunúť inšpiratívnu 
myšlienku aj ďalej. – Súčasná 
doba je zameraná na celok, zov-
ňajšok a mamon. Mojím zámerom 
bolo vzbudiť v dievčatách iné hod-
noty, preto sme sa rozhodli po-
kračovať ďalej. Nie je to tom, že 
„prišla“ Enerike a bodka, - skon-
štatovala M. Paišová. Zorganizo-
vali teda besedu pre ostatných 
žiakov, na ktorej im priblížili mož-
nosť adopcie na diaľku. – Ešte 
som sa nestretla s tým, že by sa 
v školách bežne rozprávalo o tejto 
téme. My by sme teda mohli byť 
sprostredkovateľom, ktorý môže 
našim rovesníkom povedať, ako 
žijú deti inde. Ak sa podarí, radi 
by sme rozšírili besedy aj do iných 
škôl, - podotkla študentka Laura 
Mončeková. 

Svoje zážitky a dojmy sprostred-
kovala aj Mirka Jankejechová, 
ktorá sa zúčastnila misie v Ugan-
de. – Táto púť do srdca Afriky mi 
dala mnoho hlbokých  zážitkov a 
s tým spojených životných uve-
domení, ktoré si budem so sebou 
nosiť už do konca života. Myslím, 
že sa máme čo učiť od ľudí z toh-
to kúsku zeme, hlavne čo sa týka 
prežívania a odovzdávania sa vie-
re a vďačnosti za všetko, čo im 
život prináša, žitia jednoduchosti, 
radosti a tešenia sa z prítomného 
okamihu, - skonštatovala. 
CHCÚ ŠÍRIŤ LÁSKU A POMÁHAŤ

Súčasťou besedy bola aj finančná 
zbierka Pôstna krabička, ktorá sa 
realizuje pod záštitou Slovenskej 
katolíckej charity na pomoc deťom 
v Ugande. – Zbierka sa vždy spája 
s nejakým príbehom. Tento rok to 
bol životný osud Grace, ženy bez 
vzdelania s dvomi deťmi, ktorá za-
klopala na krajčírsku dielňu a našla 
si prácu. Vďaka tomu môžu jej deti 
chodiť do školy, - priblížila M. Pai-
šová.  Ako dodala, minulotýždňová 
beseda nebola prvá ani posledná, 
ktoré na „zdravotke“ zorganizovali. 
– Mávame rôzne workshopy, jeden 
z nich bol aj o dobrovoľníctve. Veľ-
mi nás nadchlo a radi by sme ho 
vyskúšali aj do budúcnosti. Existu-
jú rôzne organizácie, prostredníc-
tvom ktorých je možné na niekoľko 
týždňov a mesiacov ísť na misiu 
do afrických krajín. Je možné, že 
to niekedy v budúcnosti vyskúša-
me. Chceli by sme šíriť lásku okolo 
seba, pomáhať druhým. Máme to 
aj v povolaní a cítime to ako našu 
povinnosť, - dodali na záver štu-
dentky zo 4.A.

D. Šípková


